



DR. ABDULLAH S. ALAZMI

Professor

as.alazemi@paaet.edu.kw

أ. د. عبد الله سالم العازمي
أستاذ

Resume

Faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 1999. His interest is about the family's relationship (social conditions of family cohesion, number of family members, type of housing, and economic conditions and their impact) with the school and the impact of this relationship on the student's academic achievement.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 1999. تتمثل اهتماماته الرئيسية حول علاقة الأسرة (الظروف الاجتماعية للتماسك الأسري، عدد أفراد الأسرة، نوع السكن، والظروف الاقتصادية وتأثيرها) مع المدرسة، وتأثير هذه العلاقة على التحصيل الدراسي للطلاب.

Education

المؤهلات العلمية

2018	PhD in Education - University of Sussex- England.	1999	دكتوراه في التربية – جامعة سسك- المملكة المتحدة.
1994	Master's degree in Education- Petersburg- USA.	1994	ماجستير في التربية –جامعة بيتسبيرغ –الولايات المتحدة الأمريكية.
1989	Bachelor's degree in education- Kuwait University.	1989	بكالوريوس في التربية – جامعة الكويت.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2017	Chair - Department of Educational Foundations and Administration- College of Basic Education- Public Authority of Applying Education & Training, Kuwait.	2017	رئيس قسم - قسم الأصول والإدارة التربوية- كلية التربية الأساسية – الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2014	Professor- Department of Educational Foundations and Administration- College of Basic Education- Public Authority of Applying Education & Training, Kuwait.	2014	أستاذ دكتور – قسم أصول وإدارة تربوية- كلية التربية الأساسية – الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2009	Co-opted professor- Kuwait University.	2009	دكتور منتدب – جامعة الكويت.
2009	Co-opted professor- Ali AlSabah Military school.	2009	دكتور منتدب – كلية علي الصباح العسكرية.
2009	Associate Professor - Department of Educational Foundations and Administration- College of Basic Education- Public Authority of Applying Education & Training, Kuwait.	2009	أستاذ مشارك- قسم أصول وإدارة تربوية- كلية التربية الأساسية – الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2003	Co-opted professor- Arab open University.	2003	دكتور منتدب- الجامعة العربية المفتوحة.
2002	Co-opted professor- Kuwait University.	2002	دكتور منتدب – جامعة الكويت.
1999	Assistant Professor - Department of Educational Foundations and Administration- College of Basic Education- Public Authority of	1999	أستاذ مساعد- – قسم أصول وإدارة تربوية- كلية التربية الأساسية – الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
		1989	معلم – المرحلة الثانوية – وزارة التربية.

Conferences and Courses

- November, 2019, Scientific conference in Japan.
- April, 2012, Scientific conference in Japan.
- April, 2010, Conference on Modern Trends in Developing Institutional and Academic Performance in Higher Education Institutions - Egypt.
- April, 2009, Conference on the Role of the Teacher in the Era of Knowledge Flow - Jordan.
- April, 2008, Conference on Education and Contemporary Society Issues - Egypt.
- April, 2007, Conference on Higher Education, Research and the Implications of the Knowledge Society - Moroccan Association for Quality Improvement.
- November, 2006, International Conference on Education and the Internet - Egypt.
- September, 2005, Scientific conference at the University of Oxford.
- April, 2005, Scientific Conference in Taiwan.
- April, 2003, Scientific Conference in Hong Kong.
- April, 2007, Teachers Association Conference - Kuwait.

المؤتمرات والدورات التدريبية

- نوفمبر، 2019، مؤتمر علمي في اليابان.
- أبريل، 2012، مؤتمر علمي في اليابان.
- أبريل، 2010، مؤتمر الاتجاهات الحديثة في تطوير الأداء المؤسسي والأكاديمي في مؤسسات التعليم العالي-جمهورية مصر العربية.
- أبريل، 2009، مؤتمر دور المعلم في عصر التدفق المعرفي- المملكة الأردنية الهاشمية.
- أبريل، 2008، مؤتمر التعليم وقضايا المجتمع المعاصر-جمهورية مصر العربية.
- أبريل، 2007، مؤتمر التعليم العالي والبحث ورهانات مجتمع المعرفة- الجمعية المغربية لتحسين الجودة.
- نوفمبر، 2006، مؤتمر الدولي للتعليم والإنترنت- جمهورية مصر العربية.
- سبتمبر، 2005، مؤتمر علمي بجامعة أكسفورد.
- أبريل، 2005، مؤتمر علمي بتايوان.
- أبريل، 2003، مؤتمر علمي بهونغ كونغ.
- أبريل، 2007، مؤتمر جمعية المعلمين- الكويت.

Publications

PhD Dissertation

The Impact of Socio-Economic Factors and Home Environment on Secondary School Students' Achievement in The State of Kuwait

Book Chapters

- History of Education, in press.
- 2005, Writings on Education.

Articles

- The position of the teacher among learners as seen by secondary school students in the State of Kuwait.
- Electronic culture among university students in Internet Era.
- Teacher preparation in light of total quality.
- The teacher's role in creativity and innovative thinking among secondary school students in the State of Kuwait.
- Factors affecting the academic achievement of female students at the College of Basic Education in the State of Kuwait and their relationship to some demographic variables.
- The role of the basic education teacher in the State of Kuwait in keeping pace with contemporary educational trends.
- Professional difficulties facing faculty members at the College of Basic Education.

رسالة دكتوراه

تأثير العوامل الاجتماعية والاقتصادية وبيئة المنزل على تحصيل طلاب المرحلة الثانوية في دولة الكويت

فصول في كتاب

- تاريخ التربية، تحت الطبع.
- 2005، كتابات في التربية.

مقالات علمية

- مكانة المعلم لدى المتعلمين كما يراها طلاب المرحلة الثانوية بدولة الكويت.
- الثقافة الالكترونية لدى طلاب الجامعة في عصر الانترنت.
- إعداد المعلم في ظل الجودة الشاملة.
- دور المعلم في الابداع والتفكير الابتكاري لدى طلاب المرحلة الثانوية بدولة الكويت.
- العوامل المؤثرة في التحصيل الدراسي لطالبات كلية التربية الأساسية في دولة الكويت وعلاقتها ببعض المتغيرات الديموغرافية.
- دور معلم التعليم الأساسي بدولة الكويت في مواكبة الاتجاهات التربوية المعاصرة.
- الصعوبات المهنية التي تواجه أعضاء هيئة التدريس بكلية التربية الأساسية.

- The views of faculty members and students at College of Basic Education in the State of Kuwait on the use of the library and ways to activate its mission.
- Professional development for middle school teachers in the State of Kuwait in light of contemporary trends (communication and information technology as a model).
- Leading Factors to the spread of violence in public education institutions from the point of view of students at College of Basic Education in the State of Kuwait.
- The problem of teaching English at the primary stage in the State of Kuwait (analytical vision).
- Suggested alternatives for financing university education from the point of view of faculty members in the State of Kuwait in light of the experiences of some countries.
- Contemporary trends of professional development in the field of education: an academic and analytical vision.
- The extent to which educational activities contribute to developing the values of citizenship among students at College of Basic Education in the State of Kuwait.
- A proposed conception for evaluating the performance of the basic education teacher in light of some standards of the school and local community.
- The educational policy in the State of Kuwait in light of the concept of equal educational opportunities (analytical study).

- آراء أعضاء هيئة التدريس وطلاب كلية التربية الأساسية بدولة الكويت حول استخدام المكتبة وسبل تفعيل رسالتها.
- التنمية المهنية لمعلمي المرحلة المتوسطة بدولة الكويت في ضوء الاتجاهات المعاصرة (تكنولوجيا الاتصال والمعلومات نموذجاً).
- العوامل المؤدية لنقشي ظاهرة العنف في مؤسسات التعليم العام من وجهة نظر طلبة كلية التربية الأساسية بدولة الكويت.
- إشكالية تدريس اللغة الإنجليزية بالمرحلة الابتدائية في دولة الكويت (رؤية تحليلية).
- بدائل مقترحة لتمويل التعليم الجامعي من وجهة نظر أعضاء هيئة التدريس بدولة الكويت في ضوء تجارب بعض الدول.
- التوجهات المعاصرة للتنمية المهنية في مجال التربية والتعليم: رؤيا أكاديمية تحليلية.
- مدى اسهام الأنشطة التربوية في تنمية قيم المواطنة لدى طلبة كلية التربية الأساسية بدولة الكويت.
- تصور مقترح لتقويم أداء معلم التعليم الأساسي في ضوء بعض معايير المجتمع المدرسي والمحلي.
- السياسة التعليمية بدولة الكويت في ضوء مفهوم تكافؤ الفرص التعليمية (دراسة تحليلية).
- تطوير الأنشطة التربوية في مرحلة رياض الأطفال في الوطن العربي.

- Developing educational activities in kindergarten stage in the Arab world.
- The effectiveness of academic communication for students at College of Basic Education in the State of Kuwait, between themselves and their professors, in light of contemporary technological progress.
- Academic problems among students at College of Basic Education in the State of Kuwait in the light of some variables - Journal of Childhood and Education - University of Alexandria.
- Technical and administrative obstacles to educational research facing faculty members at College of Basic Education in the State of Kuwait in the light of some variables.
- Degree of achieving comprehensive quality standards in College of Basic Education in the State of Kuwait

- فعالية التواصل الأكاديمي لطلبة كلية التربية الأساسية بدولة الكويت فيما بينهم وبين أساتذتهم في ظل التقدم التكنولوجي المعاصر.
- المشكلات الأكاديمية لدى طلبة كلية التربية الأساسية بدولة الكويت في ضوء بعض المتغيرات- مجلة الطفولة والتربية- جامعة الإسكندرية.
- معوقات البحث التربوي الفنية والإدارية التي تواجه أعضاء هيئة التدريس بكلية التربية الأساسية بدولة الكويت في ضوء بعض المتغيرات.
- درجة تحقق معايير الجودة الشاملة في كلية التربية الأساسية بدولة الكويت.